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van de redactie
Als eindredakteur van dit nummer van Maffius wil ik Edith Goppel be

groeten, die tijdeliik de taak van Sibille Berden overneemt. .59
Sibille is geruime tijd de spil geweest van onze universiteitskrant. 
Op voortvarende wijze beheerde zij het sekretariaat, spoorde weinig 
energieke redakteuren aan en bewaakte in chaotische redaktievergade- 
ringen de agenda. Onze dank gaat uit naar Sibille voor al deze inspan
ningen. Kees Ruissen interviewde haar (zie "In de kijker").

Henkie Scholten is weer geruisloos afgevoerd als (eind)redaktielid. 
Zijn kompaan en officiële eindredakteur van de vorige Maffius H. Pel- 
tenburg is daags voor het verschijnen van dat nummer naar Parijs ver
trokken en belt nu regelmatig met timide stem op of de storm al geluwd 
is. Het belachelijk maken van onze huisdichter G. Tillemans, van de 
Haiku-poeët S. Buschman en het sarren van de dienst Voorlichting zijn 
we echter nog niet vergeten.

In dit decembernummer van Maffius wordt ingespeeld op het politieke 
sukses dat gouverneur Kremers in Den Haag behaalde (het Akademisch 
Ziekenhuis: een politiek scenario?) en op de "Faculty Club". Verder 
hebben wij getracht als forum te dienen voor de nog steeds aktuele 
strijd om het Plateau van Margraten. Zowel de direktie van de ENCI als 
het aktiekomité Behoud Plateau Margraten hebben hun bijdrage geleverd. 
In het kader van "diskussie over het maastrichtse onderwijssysteem" 
wordt dit keer een drieluik gepresenteerd door de 3e jaars studenten 
over een dreigend revisionisme binnen de medische fakulteit.

Van een gelovige uit het bisdom Roermond ontving de redaktie een 
brief met de aanhef "Eminentie". Hoewel geen van ons aanspraak kon maken 
op deze titel, hebben wij de brief toch gelezen. Met stijgende verbazing 
namen wij kennis van al het leed dat RK-gelovigen in het bisdom Roermond 
aangedaan wordt. Als niet-katholiek heb je daar mooi geen weet van. Wij 
hebben de brief doorgestuurd naar de heer Gijsen, met het verzoek dit 
leed te verzachten.

Ger van der Vusse
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het academisch ziekenhuis: 
een politiek scenario ?
Vrijdag 16 november 1979 werd ik en, zoals doorgaans wordt beweerd om een 
zekere universaliteit in eigen denken en voelen te claimen, velen met mij, 
blij verrast door het verlossende woord vanuit politiek Den Haag. Het voort 
bestaan van de Universiteit Maastricht en met name de medische faculteit is 
nu wel definitief. Het nieuwe academisch ziekenhuis dat troon en kroon van 
onze medische faculteit zal zijn komt er.
Vanwaar deze onverw’achte opening ? Wat heeft na jarenlang bidden en smeken, 
na menige (af)gang van onze bestuurderen naar Den Haag, de doorslag gegeven ? 
Onze gouverneur Kremers bezigde een dag voor deze gedenkwaardige vrijdag 
voor zijn doen nogal krijgshaftige taal. Als dit de uiteindelijke beslissing 
heeft gebracht, waarom zo vraagt U zich af, heeft de heer Kremers dan niet 
eerder met de vuisten op het bronsgroen eikenhout geslagen ? Of, zodien U 
wilt, waarom nü reeds terwijl nieuwe kabinetsverkiezingen vooralsnog nas voor 
1981 zijn gepland.

Het draaiboek van de beleidsbepalende KVP-scene zou als volgt kunnen luiden :

- Het kabinet Van Agt-Wiegel ondervindt nauwelijks nog enige weerklank.

- Opiniepeilingen geven de CDA geen reden tot optimisme. Dit geldt zeker voor 
de katholieke poot die voornamelijk steunt op Limburg en Brabant.

- De coalitie met de VVD wordt vanuit het CDA steeds meer discutabel gesteld. 
Diverse VVD-wensen worden genegeerd ofwel geridiculiseerd.

- Openlijk wordt het belang van een hernieuwd samengaan met de PvdA geventileerd, 

echter

- Een beroep op de persoon Van Agt als smaakmaker bij de eerstkomende verkiezin
gen is electoraal gezien te riskant. Ook intern is hiertegen verzet.

daarbij is het waarschijnlijk dat

- Voor de PvdA Van Agt inacceptabel is.
Dit geldt mogelijk ook voor D'66.

Laat men echter het kabinet Van Agt-Wiegel de rit uitzitten dan is het nauwe
lijks verkoopbaar om de zittende premier bij de komende kabinetsformatie aan de 
kant te zetten. Een mogelijke oplossing is dan :

- Kabinetscrisis.

daarbij komt dat

- Het CDA-geweten ernstig beproefd wordt en zal worden in haar beleid inzake 
de kernbewapening.

- Een door het CDA veroorzaakte kabinetscrisis, die ogenschijnlijk zijn oorzaak 
vindt in een plotselinge opwelling van ethische en morele bezwaren tegen de 
modernisering van de kernbewapening, kan dit geschonden imago aardig oppoetsen.

Het tijdstip waarop dit moet gebeuren is in december wanneer de minister van 
defensie, de heer Scholten, het parlement meedeelt dat het CDA-vertrekpunt 
onaanvaardbaar is.
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In dit scenario past het tijdstip voor toezeggingen ten aanzien van Zuid 
Limburg.

Welke rollen spelen de diverse spelers in dit spel ?
Gouverneur Kremers behoort tot het topkader van de KVP en heeft evenals de 
meeste van de huidige KVP kopstukken zijn basis aan de KU te Nijmegen. Bij 
diverse gelegenheden (interviews) heeft hij laten blijken dat zijn belang
stelling verder reikt dan Limburg. Zijn optreden in deze kwestie, dat door 
de CDA is bewerktstelligd, heeft hem politiek verder in de picture gebracht.

De heer Van Agt, daarentegen, heeft in het verleden reeds laten weten dat 
de landelijke politiek, na zijn ervaringen in de kabinetten Biesheuvel en 
Den Uyl, toch niet datgene is wat hij ambieert. In die tijd ook is van Agt 
genoemd als mogelijke opvolger van de toenmalige commissaris van de Koningin 
in Limburg, de heer Van Rooy. Dit mocht toen niet zo zijn omdat de heer 
Steenkamp met succes een beroep op Van Agt deed als lijsttrekker van het 
CDA.

Het einde van het draaiboek zal dan ook luiden : 
Kremers verhuist naar Den Haag, 
Van Agt zakt af naar Maastricht.

Mochten de spelers tussentijds staken, laat U zich desondanks niet weerhou
den om met volle teugen te genieten van het reeds gebodene.
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faculty-club
...........  dan verschuiven we dat dus naar de volgende keer; iedereen 
akkoord? Prima, dan krijgen we nu het volgende punt: .... de Talenten- 
Knots? De Talenten-Knots, wat is dat voor een waanzin, Jan-Willem?

Ja, KI aas-Jan, ik begreep niet precies wat je bedoelde en toen heb ik 
maar even in het woordenboek gekeken, en toen heb ik dit gevonden voor 
Faculty-Club: Talenten-Knots.

Sorry, Klaas-Jan, mag ik even een wijzigingsvoorstel indienen? Zou 
Talenten-Knuppel niet veel beter overkomen, heeft meer iets weg van..

Stop eens even jongens, ik geloof dat jullie er geen bal van ........

Prima, Klaas-Jan, dan hebben we meteen een knuppel én een bal, nou 
alleen nog een doel ..........

Heren, heren, ik moet toch even ingrijpen hier, hoor, laten we Klaas- 
Jan even uit laten praten.

Dankje je, Jan-Pieter. Zoals ik al wou zeggen hebben jullie er dus 
niets van begrepen. Dit gaat over een Faculty-Club, een Fakulteits- 
Klup, dus, zo gezegd ....
Ter bevordering van de onderlinge kontakten binnen onze faculteit, 
moeten wij een gelegenheid scheppen om op informele wijze een biertje 
te kunnen drinken.

We duiken dus met de hele troep de kroeg in, van ol-toe-gedder, joe noo. 
Vat ik je voorstel zo goed samen, Klaas-Jan?

Nou, niet precies, Henk-Jan, ik bedoelde toch wat meer op niveau, wat 
meer "style", stijl dus, zal ik maar zeggen; niet dat iedereen daar 
maar binnen rolt. We moeten dus een beetje selectief zijn.

Jij bedoelt, Klaas-Jan, alleen beschaafde mensen dus, bijvoorbeeld 
alleen de kroon-docenten of zo. Voel ik je een beetje aan, Klaas-Jan?

Precies, Gert-Jan, jij zit helemaal in mijn spoor.

Maar ho eens, jongens, we hebben ergens een capaciteitsgroep, waarvan 
de voorzitter geen kroondocent is, verdomde lastig trouwens, daar moe
ten we toch eens wat aan doen............

Ik zie wat jij bedoelt, Jan-Willem, zo'n man kun je niet buiten laten 
staan. Ik stel voor dan: alle kroondocenten èn alle capaciteitsgroep- 
voorzitters. Zou jij je daar mee kunnen verenigen, Klaas-Jan?

Nou, Jan-Pieter, we moeten niet de indruk wekken te willen discrimi
neren; dan moeten we alle gepromoveerden ook toelaten; tenslotte zit
ten daar best aardige lui onder, en dat geeft meteen zo'n brede kijk 
op de zaak.
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Hag ik nog even amenderen, Jan-Willem? Ja toch....
Waarom alleen gepromoveerden, Klaas-Jan, tenslotte zijn die mensen 
vaak dankzij hun niet-gepromoveerde collega's aan de bak gekomen, dat 
zou toch niet helemaal eerlijk zijn, vinden jullie niet?

Wat ben jij opeens sociaal-voelend, Gert-Jan, maar goed, er zit wel 
wat in je gedachtengang. Laten we zeggen, al het wetenschappelijk per
soneel. Kunnen we het daar overeens worden?

Stop, Jan-Willem, het klinkt aardig, maar wat doen we met die acade
mici, die geen W.P. zijn? Dat gaat problemen geven, reken maar.

Goed, om van het gezeur af te zijn, al het academisch gevormde per
soneel. Iedereen eens?

Nee, Klaas-Jan, er zijn verscheidene niet W.P.'ers die minstens net- 
zoveel of meer verdienen als sommige W.P.'ers, dat kun je niet maken 
hoor!

Maar Gert-Jan, moet je dan het hele personeel naar binnen laten?.... 
Ik zie wel dat het moeilijk anders kan; nou goed al het facultaire 
personeel mag erin.

Mag ik nog even, Klaas-Jan? Onze faculteit bestaat niet alleen uit per
soneel. Die studenten die bijvoorbeeld in de F-Raad zitten, die spré
ken de andere F-Raad leden dagelijks, bij wijze van spreken, dat gaat 
van "ouwe jongens, krentebrood", zal ik maar zeggen. Die luitjes kun 
je niet buiten de deur houden. Mag ik eeen wijzigingsvoorstel indie
nen, Klaas-Jan wat vind je van al het facultaire personeel plus de 
studenten van de F-Raad?

Vooruit dan, Gert-Jan, ik kan daar wel mee meegaan, maar dan........

Klaas-Jan, ik wil toch wel even protest aantekenen tegen dit idee, 
want........

Sorry, jongens, het is tijd. We laten het hierbij.

Onlangs heeft aan onze universiteit een uniek gebeuren plaatsgehad: 
de oprichting van een Faculty-Club.
De scheidingslijnen met mogelijke andere faculteiten worden bijvoor- 
baat getrokken. . . . .
Er wordt een mijnsinziens een wat willekeurig toelatingscriterium gehan
teerd. Ik heb overigens niet gehoord, dat daarvoor weer een nieuw pas
je geïntroduceerd wordt, anders hadden we onderhand een speciaal pas- 
jes-album kunnen maken: college-kaart, giro-pas, kantine-pasje, toi- 
let-pasje en ga nog maar even door.
Ondanks deze bedenking vind ik het een aardig initiatief; het lijkt 
er echter op dat weinigen dat met me eens zijn: een gemiddelde van 

aanwezige over 2 avonden is, hoe je het ook bekijkt, bedroevend 
weinig, op een totaal van enkele honderden facilitaire medewerkers. 
Is er geen behoefte aan zo'n ontmoetingsgelegenheid, is men te laks, 
wil men er niet een vrijdagavonduurtje aan spenderen, is het bier te 
lauw, het plafond te laag, de muziek te hard? Waar zit 'm dat in? 
Ziet u zelf maar, Faculty-Club op vrijdag van + 17.30 - 19.00 u, in 
het "Knijpke", Bernardusstraat. “

K.R.
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In de kijker:

De aandachtige lezer heeft wel
licht opgemerkt, dat op de eer
ste binnenpagina de naam van 
een nieuwe redaktiesecretaresse 
staat vermeld.
Sibille Berden heeft wegens a.s. 
moederschap afscheid genomen 
van de RL, en aangezien belang
rijke mensen bij hun vertrek al
tijd geintervieuwd worden, zijn 
we eens met Sibille gaan praten.

Vas ji-Q de eerste echte redaktie- 
secretaresse van Maffius?

Ja, ik was de eerste betaalde, 
dat wil zeggen professionele re
daktiesecretaresse. Voor die tijd 
was er dus wel iemand die bij één 
of andere capaciteitsgroep werk
zaam was, en die naast het ge
wone werk dit er dan bij deed.

Waarom hebben ze op een gegeven 
moment demand specdaat daarvoor 
aangenomen, denk j e?

Nou, door de uitbreiding van de 
werkzaamheden ging dat werk toch 
wel bijna een halve dagtaak in 
beslag nemen, en ik denk dat wei
nig capaciteitsgroepen graag ie
mand voor de helft van de tijd 
kwijt zijn.
Ook als je de toekomstplannen om 
één maal in de twee weken te gaan 
verschijnen erbij neemt, dan kun 
je nagaan dat het redaktiewerk 
nog meer tijd gaat kosten.

Wat voor werk deed ge voordat ge 
hder kwam?

Allerlei administratief werk, ik 
heb negen jaar bij de overheid

Intervieuwer:

Sibille
Berden
Kees
Rui ssen

gewerkt, en toen we van Nijmegen 
naar ilaastricht kwamen, heb ik
nog een tijdje bij de ANWB ge
werkt. Ik wist van te voren'wel 
dat dat maar tijdelijk was, maar 
het was best wel leuk. Je moest 
er ontzettend hard werken, ze
ker tegen de bouwvakvakantie, en 
omdat je voor tijdelijk bent aan
genomen moest je soms ook knul
lige karweitjes opknappen; maar 
het was toch ontzettend leuk en 
plezierig om daar te werken. Daar
na ben ik meteen naar de RL ge
gaan, eerst voor een paar weken 
via een uitzendburo, ook dus voor 
Maffius, en daarna ben ik in vas
te dienst gekomen.

Is het Werk voor Ma ff dus ongeveer 
wat g'e er toen van verwachtte?

Ja, ik vind dat ze bij het solli
citatiegesprek heel erg duide
lijk hebben gemaakt: wat houdt 
het werk in, en dit is bijvoor
beeld minder prettig, en dat zijn 
leuke dingen. Nee, ik had geen 
duidelijk hogere of lagere ver
wachtingen dan wat het uiteinde
lijk is geworden. Toch was het 
voor mij de eerste keer dat ik 
dit soort werk ging doen en dan 



is het we1 spannend; hoe valt 
het in werkelijkheid uit, spreekt 
het je toch wel zo aan, maar ik 
denk dat zoiets altijd wel speelt 
als je verandert van werkkring.

Vond de-zeT'f een halve dagtaak 
voldoende voon het redaktdewenk?

Ja, die halve dag heb je echt 
wel nodig om alles bij te wer
ken, het uittypen van stukken 
en het bijhouden van het (be
scheiden) archief, daar heb je 
echt wel voldoende werk aan. 
De ene maand is het wel eens 
wat drukker dan een andere; toch 
vind ik het eigenlijk wel jammer 
dat ik gewoon ontzettend weinig 
aan het blad zelf heb kunnen doen, 
van zelf artikelen schrijven, 
(nou ben ik niet zo'n goeie 
schrijfster) maar bijvoorbeeld 
met iemand mee doen. Nou zat ik 
in die tijd ook heel erg moei
lijk in mijn vrije tijd, omdat 
ik nog een studie erbij deed. Ik 
wilde persé part-time werken, 
omdat het anders niet te combi
neren zou zijn met m'n studié. 
Achteraf vind ik dat best wel 
jammer, hë, waarom niet eens met 
z'n tweeen een goed artikel, of 
een vervolgserie of zoiets. Dat 
is er gewoon niet van gekomen, 
en ik denk dat als je een goed 
artikel wilt schrijven over het 
gebeuren binnen de RL, dat je 
ook best veel in de wandelgang
en moet vernemen waar je dan ach
teraan kunt, en dat was bij mij 
zeker niet het geval. Je hoort 
vaak dingen alleen maar heel ter
loops; om een artikel te schrij
ven moet je er toch diep induik
en, en daar was gewoon geen tijd 
voor. Als je er nou een full
time baan van maakt dan kan dat 
natuurlijk wel.

Vdnd je dat Maf flus veranderd is 
in de loop van de ^aren, voor 
zover ge kunt overzien?

Nou, uiterlijk vind ik dat het 
eigenlijk nauwelijks veranderd 
is^ en wat betreft de artikelen, 
ja dat vind ik erg moeilijk;
Kijk, sommige maanden vond ik het 
erg goed en andere weer minder 
goed, zoals Hans Hagen het eens

zei, een schoolblad. Dat vind 
ik zelf eigenlijk ook en ik be
doel het zeker niet negatief. 
Maar zoiets moet ook nog groeien, 
en dan kun je ook niet verwachten 
dat je meteen op heel hoog nivo 
bezig bent. Als je bijvoorbeeld 
Folia neemt, daar staan vaak goe
de artikelen in, maar dat is ook 
een blad dat al heel lang bestaat, 
en waar ze ook diverse professio
nele krachten hebben zitten. Maar 
een echt heel duidelijke verande
ring, nee dat vind ik niet.

Had ge niet een wat zwaardere stem 
willen hebben in het geheel; kon 
ge gezelf er voldoende in kwigt?

Nou, eigenlijk niet. Je kunt na
tuurlijk zelf wel een beetje vorm 
geven aan het blad, samen met de 
eindredakteur en de A.V.-groep, 
maar dat is dan ook eigenlijk het 
enige aandeel wat jezelf in het 
blad hebt. Met meer tijd zou je er 
wel meer van kunnen maken denk ik.

vond ge het prettigst en het 
minst prettigst van ge werk?

Nou, de redaktievergaderingen vond 
ik altijd erg prettig, en de opmaak 
vond ik ook leuk.
Het minst prettig was eigenlijk 
wel het verzendwerk, hoewel ik dat 
niet hoefde te doen, omdat er uit
zendkrachten voor zijn, maar ik 
vond het leuk om met die mensen 
te praten, het contact wat je dan 
hebt.

Moet een redaktiesearetaresse nog 
over speciale eigenschappen be
schikken in vergelijking met b.v. 
capaciteitsgroep werk?

Ik vond gewoon zelf het moei lijkst 
dat je eigenlijk nergens bijhoort, 
bij geen enkele capaciteitsgroep 
en zolang Maffius één keer in de 
maand blijft uitkomen, zal dat ook 
wel zo blijven; als het één keer 
in de twee weken verschijnt en je 
hebt een full-time journalist, ja 
dan heb je een klein groepje. Maar 
zoals nou, hoor je bij geen enkele 
groep en daar moet je wel tegen 
kunnen. Ik denk, dat als het je 
eerste baan is, dat het ontzettend 
moeilijk is, ook als je nog jong
bent, 18 of 19, en je gaat voor 



het eerst werken, dan heb je ook 
nog niet zoveel flair om eens naar 
iemand toe te lopen om een praat
je te maken. Als je ouder bent doe 
je dat een stuk makkelijker. Dat 
vond ik wel een nadeel; dat je ei
genlijk geen thuisbasis hebt, en 
voor sommige mensen is dat erg be
langrijk, het gevoel ergens bij te 
horen. Format!ef was ik dan wel 
ondergebracht bij 0 & 0, maar als 
je naar de werkzaamheden kijkt, 
dan vragen veel mensen, waarom 
zit je niet bij Voorlichting? 
Misschien heeft dat ook iets te 
maken met de onafhankelijkheid 
van Maffius. Als je erg goede af
spraken maakt, zou dat eigenlijk 
best kunnen.
Je sprak net over part-time ba
nen. Heb je zelf de ervaring, 
dat die moeilijk te vinden zijn?

Ja. daar heb ik wel ervaring mee. 
Ik werkte destijds bij de ANWB en 
dat was ontzettend moeilijk te 
kombineren met een studie, voor
al als je in een eindexamenklas 
zit. Toen ben ik bewust gaan zoe
ken naar een part-time baan; dat 
ging toen nog vrij snel, maar ik 
ben ook nog een tijdje werkeloos 
geweest, en toen heb ik gemerkt 
dat het ontzettend moeilijk was 
om iets te vinden.
Ook hier aan de universiteit is 
het maar een heel klein percen
tage van alle banen.

Een vrouw met een eigen baan, of 
een vrouw die weer gaat studeren, 
verdeling van huishoudelijke ver
antwoordelijkheid: dat alles wordt 
vaak meteen geassocieerd met fe
minisme, emancipatie. Houd dat 
jou bewust bezig?

Ik vind dat inderdaad belangrijk 
voor een vrouw, een eigen inko
men, een eigen baan om zichzelf 
te kunnen ontwikkelen. Maar ik 
krijg bij een heleboel vrouwen 
het idee, dat ze zonodig meemoet
en doen, terwijl ze er nog niet 
aan toe zijn, en dan worden ze 
te radikaal, echt in het extreme 
en dat hoeft van mij ook weer 
niet.
Ik zou er echt moeite mee hebben 
als ik een echtgenoot had, die 

geen vinger zou uitsteken in het 
huishouden. Nou ik 's middags 
thuiskom, is dat niet zo'n pro
bleem, maar toen ik naar school 
ging, was het bij ons echt eer
lijk verdeeld. Voor mij is dat 
iets vanzelfsprekends.
Ikzelf ben trouwens de laatste 
jaren ook wel wat gemakkelijker 
geworden wat betreft allerlei 
huishoudelijk werk.
We hebben wel geprobeerd om alle
bei een part-time baan te krijgen, 
maar dat is helemaal een lot uit 
de loterij als dat lukt. Zeker 
als je een kind hebt zou dat vol
gens mij ideaal zijn, dan kun je 

echt allebei aan de opvoeding van 
het kind werken.

Onze maatschappij is daar nog lang 
niet op ingesteld, denk ik.

Nee, neem nou bijvoorbeeld kinder
opvang, een crèche of zoiets. 
Hier aan de RL. is daar een jaar 
of twee geleden door iemand eens 
een enquete over gehouden, en toen 
hebben best veel mensen positief 
gereageerd. Daar is nooit iets 
mee gedaan; met een beetje goede 
wil kan zoiets toch makkelijk ge
regeld worden, zeker met de hoge 
werkloosheid onder kleuterleidsters.

Ik heb hier een paar karakterei
genschappen opgeschreven. Geef 
eens aan of je die nodig hebt voor 
het moederschap en/of voor redak- 
tiesecretaresse. Incasseringsver
mogen?

Ik denk als moeder in het begin 
niet zo, en bij Maffius zeker wel. 
Tegen mij werd bijvoorbeeld wel 
eens gezegd; "nou ik vind Maffius 
deze keer wel slecht hoor, je moet 
maar eens aan de redakteuren zeg
gen dat ze wat aktiever zijn". 
Soms moet je aan andere mensen dui
delijk maken waarom een artikel 
niet geplaatst wordt, en dan kan 
het wel eens hard tegen hard gaan.

Geduld?

Bij het moederschap natuurlijk wel, 
en ook bij Maffius wel; nou ja ge
duld, je hebt wel eens dat ze zeg
gen morgenochtend heb je het ar- 
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tikel, en dan bellen ze twee dagen 
later met één of andere smoes, maar 
of dat nou met geduld te maken heeft?

M-Lssoh-ien meer met ■impvo'otsati-eta- 
Zent?

Waarschijnlijk wel, ja. Je moet de 
mensen soms echt achter hun vodden 
zitten.

nummer wat minder zal zijn dan 
een ander, maar men reageert 
daar toch wel wat makkelijk op 
met kritiek. Naffius onderscheidt 
zich ook heel duidelijk van an
dere universiteitsbladen.

Toah een soont sohooZkvant?

Nou, ja maar dan niet negatief.

En 3'e zi-n doondrtónen?

Ja, dat is wel belangrijk, in de 
opvoeding zeker. Je moet er voor 
waken een ambivalente houding te 
gaan aannemen, dat iets de ene 
keer wel kan en de andere keer 
niet; en bij Maffius moet dat ook 
wel eens.

Heb je zelf nog dingen, die je 
gnaag eens in een wat gnotene 
kving zou willen nevkondigen?

Nou, je krijgt vaak van mensen 
buiten de redaktie kritiek op 
het blad, en dat mag natuurlijk 
ook wel, of dat nou inhoudelijk 
is, of naar de vorm, en ik weet 
dat de redaktie daar ook wel ge
voelig voor is, maar de mensen 
vergeten denk ik gauw dat het 
toch maar allemaal in de vrije 
tijd, of allemaal, maar toch 
het meeste, in de vrije tijd 
gebeurt. In de wandelgangen 
wordt dan gezegd, dat het of
ficieel in eigen tijd moet ge
beuren, maar dat het allemaal 
wel in werktijd gedaan zal wor
den; dat is beslist niet waar. 
Voor een goed artikel moet je 
toch een heleboel achtergrond
informatie hebben, veel lezen 
en zo, en dat wordt buiten de 
redaktie gauw vergeten denk ik, 
dat er toch veel tijd in gaat 
zitten. De mensen zeggen toch 
wel erg gemakkelijk; geef maar 
eens aan de redakteuren door 
dat zus en zo...........

Gebeurt dat wel eens, dat ze 
jou dat zeggen i.p.v. aan de 
redaktie zelf?

Ja hoor, van de zomer is dat 
nog al eens gebeurd. Kijk, 
iedereen weet wel dat het ene 

Maffius is nog in ontwikkeling, er 
zitten geen professionele krachten 
bij, en dat geeft Maffius een heel 
eigen gezicht.
Jan B.: Het zou misschien wel jam
mer zijn als dat eigene van Maffius 
zou verdwijnen. Je loopt het risico 
een enorme vervlakking te krijgen 
met allerlei formele artikeltjes 
over promoties en wat ze in de men
sa eten en zo. Dan is de huidige 
Maffius toch wel te prefereren,. 
vind ik.
Sibille: Het is trouwens wel zo, 
vind ik dan persoonlijk, dat er 
op de inzet van de redaktieleden 
af en toe ook wel eens iets aan te 
merken valt. Maffius zou beslist 
nog wel beter kunnen, als er eens 
wat regelmatiger artikelen van de 
hand van de redaktieleden zouden 
komen.

Deze laatste opmerking van een des
kundige kunnen we dus in onze zak 
steken.
Op dit punt aangeland bleek ook de 
cassetterecorder over een eigen in
breng te beschikken, en te weige
ren de conversatie te registreren, 
voornamelijk overigens door gebrek 
aan bandjes.
Sibille, hartelijk bedankt, en 
(wellicht) tot ziens.



de enci en het plateau van margraten

Samen met twee vertegenwoordigers van de Aktiegroep Behoud Plateau 
Margraten heeft de redaktie van Maffius in oktober i.l. een bezoek 
gebracht aan de ENCI. Als gast van de heer de Haas, financieel direkteur 
van de ENCI, werden wij door hem op charmerende wijze voorgelicht over 
de financiële en strukturele kanten van het bedrijf. De ENCI, opgericht 
in 1928, telt op dit moment 860 personeelsleden. De aandeelhouders zijn 
CBR (Brussel) voor 68%, en de Holderbank (Zwitserland) voor de resterende 
32%. De ENCI heeft zakelijke belangen bij een groot aantal andere bedrij
ven in Nederland (o.a. CEMY, ROBUR, SPANBETON, CETRA). De produktie is 
2,2 miljoen ton cement per jaar, met een omzet van 220 miljoen gulden. 
Het is een kapitaal sintensief bedrijf daar het geïnvesteerde vermogen 
68.000 gulden per werknemer bedraagt. Het bedrijf is gedoemd over 12 jaar 
te verdwijnen als er geen nieuwe koncessie voor het winnen van mergel op 
Nederlands grondgebied verkregen wordt. Het huidige probleem toont het klas 
sieke beeld. Aan de ene kant staat een bedrijf dat vecht voor zijn voort-- 
bestaan, voor het veilig stellen van arbeidsplaatsen en het inkomen van 
het personeel. Aan de andere zijde een aktiegroep die strijd levert om 
Nederland in ekologisch opzicht niet verder te doen afglijden naar een 
gebied waar de natuur verminkt wordt en zo het leefklimaat voor degenene 
die in nabije en verre toekomst hier zullen verblijven, voor eeuwig ver
ziekt te hebben.

Een aantal belangrijke twistpunten tussen het bedrijf en de aktie
groep hebben wij vertaald in negen stellingen die (uitgesplitst) aan beide 
partijen toegezonden zijn. Wij hopen dat hun schriftelijk kommentaar op 
deze stellingen een bijdrage levert tot een zinnige meningsvorming over 
deze problematiek,.

1. Bij het verlenen van de koncessie aan ENCI treedt een belangrijke 
landschapsverminking op van het unieke plateau van Margraten.

2. Bij het verlenen van de koncessie aan ENCI wordt de waterhuishouding 
op het plateau ernstig verstoord.

3. Bij het verlenen van de koncessie aan ENCI gaat een aanzienlijk aantal 
arbeidsplaatsen in de agrarische en toeristische sektor verloren.

4. Het afgraven van het gebied gaat gepaard met grote overlast voor de om-
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wonenden.
5. In het kader van de nauwere ekonomische samenwerking op Europees niveau 

is een nationale cementindustrie niet van levensbelang voor Nederland.
In Europees verband is zelfs sprake van een overproduktie van cement (met 
name West-Duitsland),

Stel 1 i ngen 3^ r i ch t_aan _cie_ak t i egroep_Behoud_Pl a tea u_ T’a rgra ten

1. Bij het niet verlenen van de koncessie aan de ENCI wordt Nederland voor 
de aankoop van cement volledig afhankelijk van het buitenland. Dit heeft 
tot gevolg dat
a. de binnenlandse produktie van een belangrijk produkt wegvalt
b. er een negatief effekt op de betalingsbalans ontstaat
c. de prijsbeheersing verloren gaat.

2. Bij het niet verlenen van de koncessie aan de ENCI gaan er ongeveer 830 
arbeidsplaatsen (direkt) en ongeveer 450 (indirekt) voor deze regio ver
loren. Dit is des te meer ongewenst daar dit voornamelijk arbeidsplaatsen 
voor geschoolden betreft.

3. Het is niet wenselijk om de produktie van Portlandcement bij de ENCI te 
verminderen ten gunste van de produktie van Hoogovencement (CEMY, IJmui- 
den).

4. De door de ENCI geplande herinrichting van het plateau van Margraten is 
een verantwoorde landschapsverandering.

aangezien ■ 
aangetrof

het antwcx>rcl v.d. enci
1. Bij het verlenen van de concessie aan ENCI treedt een belangrijke 

landschapsverminking op van het unieke Plateau van Margraten.

Het Plateau van Margraten, als onderdeel van Mergelland, maakt naar aard 
deel uit van een gevarieerd golvend landschap (waarin dus ook andi 
mogelijk zijn) en is op zich geen eenzijdig bepaald, plat gebied, 
terrein-structuren in allerlei reliëf (hoog/laag, hol/bol) worden
Inzake de waardering van het gebied waar zich de aangevraagde concessie vin^^' 
blijkt uit de waarderingskaarten, samengesteld door de Provinciale 
Planologische Dienst van Limburg in samenwerking met de Landinrichting 
dat slechts twee zeer kleine gedeelten een hoge landschappelijk en/of 
cultuur-historische waarde hebben.

Voor 90% is het een"landelijk gebied met enige landschappelijke waarde."

Op de kaart "Natuurwaarde" valt het aangevraagde gebied geheel binnen de 
sector "minder waardevol gebied".
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Bovendien is de omvang relatief gering, nl. ca. 4% van het Plateau van 
Margraten, resp. van 2,5 % van het Landschapspark Zuid Lin±)urg en 0,75% van 
Zuid Limburg.

Verder geschiedt de ontgronding zeer geleidelijk over een periode van 40 jaar. 
In die periode wordt in feite steeds maar een deel van het concessiegebied 
aan de landbouw onttrokken. Men start immers eerst met het afgraven 
van de deklaag over een beperkte oppervlakte, dan volgt de mergelwinning 
in de diepte en direct daarna begint men weer met het afwerken (het weer 
opbrengen van dekgrond, het beplanten) van het afgegraven gebied.

Uit het bovenstaande resulteertdat van een vernietiging of verminking van het 
landschep door ontgronding van een kleine gedeelte van het Plateau van Margraten 
geen sprake is. Wel treedt een verandering in, maar die is volkomen inpasbaar 
in de situatie waarin dit landschep zich heden bevindt.

2. Bij het verlenen van de concessie aan ENCI wordt de waterhuishouding op het 
Plateau ernstig vertoord.
De afgraving van de mergel geschiedt tot op een veilige afstand van het 
grondwaterpeil. Verontreiniging van het grondwater tijdens de afgraving 
wordt met alle ter beschikking staande middelen voorkomen, terw’ijl ook 
verontreiniging door derden (afvalstorting) zal worden tegengegaan. 
Nadelige invloed op de drinkwatervoorziening is praktisch uitgesloten en 
de verwachting is dat het drinkwater uit de groeve van goede kwaliteit 
zal zijn. (ENCI zelf gebruikt alleen door de overheid gecontroleerd drinkwater 
uit putten in de huidige groeve. )

Het College van Gedeputeerde Staten van Limburg heeft naar aanleiding van 
vragen in de Commissie Ontgronding ENCI - Margratenplateau, en bij gelegenheid 
van de hoorzittingen, naast de informatie waarover het reeds beschikte, een 
tweetal objectieve onderzoekingen doen plaatsvinden, t.w.:
- een onderzöek naar de schommelingen in de grondwatertoestand te verrichten 

door de Dienst Grondwaterverkenning van het T.N.O.
- een onderzoek naar de situatie in de zgn. onverzadigde zóne op het Plateau 

te verrichten door de Stichting voor Bodemkartering (Stiboka).

Beide onderzoeken zijn thans, na bestudering door de Provinciale Waterstaat, 
in de openbaarheid gebracht.
De conclusie van beide rapporten luidt, dat afgraving van een klein gedeelte 
van het Plateau van Margraten geen nadelige invloed zal hebben op het grondwater. 
Deze conclusie is door de betrokken G.S. - leden volkomen onderschreven.

3. Bij het verlenen van de concessie aan ENCI gaat een aanzienlijk aantal 
arbeidsplaatsen in de agrarische en toeristische sector verloren.
De gemiddelde boer heeft ca. 15 ha. nodig voor het verwerven van een redelijk 
inkomen. Aangezien bij het geplande geleidelijke afgravingsproces nooit meer 
dan 100 ha. tegelijkertijd in bewerking zal zijn (en dat is het absolute 
maximum) - afgraven deklaag, mergelwinning, reconstructie - wordt dus aan 
maximaal 7 boeren tijdelijk landbouwgrond onttrokken. Neemt men daarbij in 
aanmerking, dat elke boer geassisteerd wordt door 3-4 gezinsleden en/of 
derden, dan komt men op een tijdelijke inkrimping van werkgelegenheid van 
maximaal 30 arbeidsplaatsen.

Uit hetgeen wij herhaaldelijk ervaren hebben, blijkt dat op het af te graven 
deel van het Plateau praktisch geen toerisme plaatsvindt. Onze ervaring op de
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st. Pietersberg echter is, dat een in bedrijf zijnde groeve resp. afgewerkte 
groeve, juist meer toeristen aantrekt.

4. Het afgraven van het gebied gaat gepaard met grote overlast voor de
' omwonenden.

De omwonenden van de momenteel in exploitatie zijnde mergelgroeve van de 
St.Pietersberg ervaren geen geluidsoverlast o.a. door de geluiddempende 
eigenschap van de zachte mergel.
Bovendien staat de Wet op de geluidshinder borg voor het verhinderen van 
ontoelaatbare geluidsoverlast.
Stofoverlast zal* nauwelijks waarneembaar zijn.
Bij droog weer zal in de groeve ., evenals dat regelmatige in de groeve op 
de St.Pietersberg gebeurt, gesproeid worden. Verkeer vindt alleen plaats 
in de groeve door bulldozers, baggers, vrachtwagens e.d., terwijl buiten 
het concessiegebied nauwelijks van verkeer sprake zal zijn omdat de 
mergel via een tunneltracé zal worden vervoerd.
Een en ander wordt bevestigd door het feit, dat in Kanne tegen de 
flanken van de groeve op de St.Pietersberg de laatste jaren regelmatig 
riante huizen zijn gebouwd.

5. In het kader van de nauwere economische samenwerking op Europees niveau, is 
een nationale cement-industrie niet van levensbelang voor Nederland.
In Europees verband is zelfs sprake van een overproduktie van cement (m.n. 
West-Duiisland) .
Een grondstof die van wezenlijk, dus strategisch, belang is voor een van 
de primaire behoeften van de Nederlandse burger, kan men zo maar niet uit 
handen geven.
Invoer van mergel, bv. uit België, is o.a. volgens uitlatingen van Minister 
Van der Klaauw onmogelijk, aangezien dit land of welk land dan ook 
alleen verwerkte mergel i.c. cement eventueel zal willen exporteren.
Bij het zich afhankelijk maken van het buitenland zou ENCI bij sluiting 
(of na afloop van de bestaande concessie) 1300 - 1500 directe en indirecte 
arbeidsplaatsen verloren doen gaan.

Bovendien dient men niet te vergeten de invloed op de betalingsbalans en 
de mindere greep van de overheid op de prijzen.
Tenslotte gaat het niet om de tijdelijke overproduktie nu, maar ook de 
situatie na 1991.

het antwoord van de aktiegroep

Het geven van een antwoord op deze vier stellingen is voor een aktiegroep 
in het korte bestek van enkele DIN A4 pagina's een ónmogelijke opgave. 
Uw eerste Vraag is bijvoorbèeid een' vraagstuk van ecohónnsch beleid en 
van een complexiteit, die vergelijkbaar is met de vraag: "Is de oor
zaak van kanker tegen 1990 bekend?" Onzerzijds wordt een beantwoorden 
van dergelijke vragen nog meer bemoeilijkt omdat onze "tegenstander" 
ieder te haastig, ieder te weinig gefundeerd antwoord als een bewijs 
van argumententatiezwakte zal beschouwen, daarmee een bedrijf dat veel 
geld kan spenderen aan zijn verdediging alleen maar zijn voordeel kan 
doen.
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Nietteniin wil onze Aktiegroep de uitdaging aannemen.
De zwaarste vraag, die van het verlies van arbeidsplaatsen willen wij 
in een later nummer van Maffius behandelen, terwijl wij te ondeskun
dig zijn om op uw vraag drie anders te antwoorden als: "Het is wel wen
selijk, maar waarschijnlijk niet mogelijk" en wel met het argument, dat 
de produktie van hoogovencement een star gegeven is, gekoppeld aan de 
produktie van ruw ijzer.
Daarbij gaan we nog voorbij aan het feit, dat deze produktie misschien 
vergroot kan worden door vliegas via een input-procedé naast hoogoven- 
slak te gebruiken.
ENCI kraakt het vliegas-procedé (het zogenaamde Trief-cement) maar Mi
nister Ginjaar heeft deze onderneming onlangs verweten, niets aan se
rieuze bestudering van alternatieven van het Portiandprocedé gelegen te 
laten liggen.

Over de onder vier genoemde vraag heeft onze groep duidelijkeuitspraken. 
Indien u vraagt: "Is de door de ENCI geplande herinrichting van het pla
teau van Margraten een verantwoorde landschapsverandering", dan is ons 
antwoord: Neen!

Het Zuidlimburgse landschep is in de laatste paar millioen jaren glad 
geschaafd maar werd in recente tijd weer opgeheven.
Ijstijden en tussen-ijstijden modelleerden het tot een landschep van 
vlakke "terrassen" en ingesneden dalen, die voor zover ze in Mergelland 
liggen droge dalen zijn.
Het aantal grote droogdalen in Zuid-Limburg is geringer: ongeveer een 
dozijn. Ten oosten van de lijn Epen-Gulpen worden ze weer watervoerend. 
Een van de mooiste is het systeem, dat langs Bemelen loopt en dat in 
zijn geheel een prachtig voorbeeld is van een stelsel van diepe inge
sneden dalen, puinwaaiers, middenterrasaansnijdingen en flauwhellende 
begi nbekkens.
Dat is wat de ENCI wil afgraven en niet een vlak stuk plateau, dat de 
NEKAMI nu te lijf gaat. De ENCI plant een verwoesting van een essen- 
tieeel deel van Nederlands op een na mooiste droogdalsystemen.

De aanslag van de ENCI is veel zwaarder te taxeren als de op zich schan
dalige aanpak van de NEKAMI.

Kuilafwerking na de mergelwinning levert een flauwekullandschap op, een 
grootschalige krater met koude, natte landbouwgronden en hellingen met 
een volslagen kunstmatige structuur.
Hopenlijk wordt het beter afgewerkt dan de van nep aan elkaar hangende 
"Observant", die alleen leuk is om middelbare-schoolleerlingen diverse 
soorten erosie te demonstreren.
Zo'n stort is gedoemd om de lagere kalklandschappen te ruïneren met ein
deloze erosieafzettingen van systeemvreemd los materiaal. (B.v. te zien 
op de oostflank tussen de fabriek en de Nederlandse grens).

Ook in de Welsdener kuil, die de nlaats gaat innemen van het unieke 
vertakte droogdal wordt het landschap vervangen door weinig stabiele 
losgestorte systemen, die zeer gevoelig zijn voor erosie en die daar
om weinig betreden mogen worden. (Passief groen). Het afvoersysteem 
zal goed moeten worden doorgedacht, om te voorkomen dat bij iedere 
stortbui weer veel hellingsmateriaal over de landbouwgronden wordt ver
speeld.

Bovendien maken we dit landschap niet meer mee: pas in 2020 of 2030 
is de cultuurtechnisch "herstelde" complexhelft groot genoeg om een 
parkachtig fenomeen te laten zien in een wonderlijke kuil, die aller
lei onaangename microklimatologische verschijnselen zal vertonen, 
(nachtvorst b. v.).
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Wat ijstijden en tussen-ijstijden opbouwde, wat 5000 jaar menselijke 
bewoning wel essentieel veranderde maar niet kapot maakte, maakt de 
cementwolf in enkele jaren tot een soort Beekse Bergen.
In een volgend artikel willen wij op andere stellingen van u ingaan.

Hier is nogmaals ons adres:

"Aktiegroep Behoud Ilargratenplateau", 
Postbus 191,
6300 AD Valkenburg (tel. 04459 - 2007).
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het maastrichtse onderwijssysteem
Aan deze rubriek leverden de 3e jaars studenten hun bijdragen. 
In een 1-3-7 formatie wordt de strijd aangebonden met misstand
en in het nog steeds experimientele onderwijssysteem van de Me
dische Faculteit Maastricht.

Op zijn pik getrapt
Op 8 november j.l. kreeg ik te horen, dat er kolleges zouden komen. 
Nu volg ik al sinds jaar en dag de " over-m'n-lijk-lik-me-reet" atti
tude wat betreft kolleges, dus ik voelde me behoorlijk op m'n pik ge
trapt, ƒ1 ras naar het Studielandschap gesneld waar uitgebreidere in
formatie te vinden zou zijn. En ja hoor, een zogenaamd representatief 
groepje overleggers had het voor elkaar gebokst, om zonder de achter
ban te raadplegen, een voordracht te organiseren. Een verhelderende 
voordracht nog wel. Ger van de Vusse noemt het een seminar (akademiese 
prietpraat) en ik noem het kollege. Het is opvallend wat voor hypo- 
kriete termen men hier om "t begrip kollege heen fantaseert: lezing, 
voordracht, frontaal onderwijs, kolloquium, seminar, verhelderende 
voordracht etc.
Dit kollege zou nodig zijn om te voorkomen dat dit blok door een ge
brek aan basiskennis "een volledige puinhoop gaat worden", aldus 't 
jaaroverleg (J.O. III).
Ik vind dit nogal dramaties gesteld. Inderdaad ligt er tussen datgene 
watde planningsgroep wil en wat wij kunnen een onoverbrugbare afstand. 
Of je je dan moet aanpassen aan de idiote eisen van een planningsgroep 
betwijfel ik. Een voorstel: formuleer, aan de hand van de kasuistiek, 
eigen haalbare doelstellingen - doe daarmee zelf de benodigde basis
kennis op (zoveel is het niet) - bel bij eventuele moeilijkheden een 
inhoudsdeskundige - en last but not least kraak de planningsgroep af. 
(De onderwijsgroep waarin ik momenteel zitting pleeg te hebben draait 
hiermee redelijk).

Het grote gevaar van deze gang van zaken is, dat het een proces kata
lyseert dat al een tijdje borrelt. Bij een volgend slecht blok bestaat 
er nu een onaantrekkelijke noodoplossing, zoals J.O.III de kolleges 
noemt. Totdat deze noodoplossing mede door de valse behoefte die er 
momenteel gekweekt wordt een eigen leven gaat leiden en plotseling de 
oplossing blijkt te zijn:
- Voor studenten is het maar wat gemakkelijk zo'n seminarrig verhaal

tje, zelf niets meer opzoeken; laat maar komen die hap.
- Ook voor de inhoudsdeskundigen is het een uitkomst nu ze legaal en 

zelfs zonder morele bezwaren afwezig kunnen zijn. Ze worden niet 
meer lastig gevallen met intelligente vragen maar kunnen daaren
tegen zelf inhoud, plaats en tijd van hun kollege bepalen.

- En de planningsgroep krijgt nu het groene sein voor het vervaardig
en van instantblokboekjes. Als het de mist ingaat vragen de studen
ten wel om een kollege.

Het is overigens al zover dat bepaalde egotrippers, die hun eigen vak
gebied immers belangrijk achten en zich persé niet gepasserd willen 
voelen, nu op eigen gelegenheid, zonder enig verzoek overgaan tot het 
geven van kolleges (seminar nr. 4 uit blok 3.2.).

Het wordt tijd voor grootscheeps verzet tegen dergelijke tendenzen.

Jos Dirkx
namens de aktiegroep SPOS
(Save the problem oriented system)
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zorgen voor de dag van morgen

Het feit dat in blok 3.2 colleges zijn gegeven om de zogenaamde lacunes 
bij de derdejaars weg te werken ("oei, oei, oei, wat weten we toch wei
nig,__ "), heeft ons de aanleiding gegeven om weer eens te reageren, welis
waar in het volle besef dat ook dit wel in menige prullebak zal verdwijnen. 
Eerst even uiteen zetten waarom we deze colleges geen goede gang van zaken 
vinden:
- op de eerste plaats horen dit soort aangelegenheden, maar dat is al vaker 

gezegd, niet thuis in onze basisfilosofie en onderwijssysteem.
Het opdoen van kennis op deze passieve manier is ons inziens niet rendabel, 
zeer weinig wordt onthouden. Studenten zijn meestal maar een klein deel van 
de tijd met hun aandacht erbij.

- Daarnaast is het zelfs zo dat een aantal studenten een bepaald vakgebied 
niet zullen bestuderen, omdat het ze toch verteld wordt. In dat geval ben 
je nog verder van huis.

- De enige manier waarop dit soort bijeenkomsten wel nut kunnen hebben, is
als ze veel het karakter hebben van "omgaan met opgedane kennis en op die 
manier uitdiepen en verhelderen ervan". Veel meer het idee van een workshop 
dus. •

Voorwaarden hiervoor zijn:
- kleine groepen (maximaal 10 personen)
- studenten moeten redelijk voorbereid zijn.
- studenten moeten aktief meedoen (althans de mogelijkheid daartoe hebben).
- er moet mogelijkheid tot discussie zijn, met elkaar en met de inhoudsdes- 

kundige, en dingen moeten herhaald kunnen worden.
- De inhoudsdeskundige kan dan onduidelijkheden ophelderen, de discussie 

samenvatten en oplossingen geven.
Wij denken dat bovenomschreven dingen veel beter vanuit de onderwijsgroep 
kunnen gebeuren. Als een onderwijsgroep met een onderwerp klaar is en be
hoefte heeft om dat nog eens een keer samengevat te krijgen, moeten ze daar
voor een "normale inhoudsdeskundige" uitnodigen!

De noodkreet van de studenten om colleges heeft bij ons een aantal best wel 
schrikwekkende gedachten opgeroepen:
- Veel studenten hebben blijkbaar nog steeds niet door dat je in een blok be
perkingen moet aanleggen; een blokboek is altijd "te vol". Je kunt beter éen 
casus diepgaand bestuderen zodat je hem begrijpt, dan meerdere casussen opper
vlakkig, zonder essentie en verbanden te snappen! Je zult bepaalde dingen 
moeten kiezen.- Een aantal studenten blijkt na 3 jaar nog steeds niet probleemgeorienteerd 
te kunnen werken en niet met onzekerheden om te kunnen gaan.
Daarnaast hebben wij een aantal conclusies t.a.v. planningsgtoepen;

- Blijkbaar bestaat er geen enkele communicatie tussen planningsgroepen onder
ling.- Er bestaat bij de planningsgroep vaak onduidelijkheid over wat de inhoud van 
een blok moet zijn, wat studenten zouden moeten weten en wat niet.

In verband hiermee willen we nogmaals benadrukken dat er de z.g. "rode draad" 
moet komen: een overzicht van onderwerpen en doelstellingen door de jaren heen.

Al met al vinden we het bovenstaande een zorgwekkende ontwikkeling, die zich 
hopelijk niet verder zal voortzetten.
Wij hopen hierop enige reactie te krijgen*Waaruit hopelijk zal blijken, dat 
we niet de enigen zijn met deze mening.

V.Eynatten 
Eric Noorthoorn 
Luc de Witte.



de groep van zeven

Allereerst willen wij enkele onduidelijkheden toelichten:
1. Tot stand komen van de J.O. Ill-groep

Nadat Dhr. Hulsmans toegezegd had regelmatig overleg te willen hebben 
met een jaarvertegenwoordiging, nam Ton Mulders het initiatief om een 
brief rond te sturen in alle onderwijsgroepen, waarop men zich in kon 
tekenen als belangstellende voor de J.O.-groep.

- Allen die zich opgegeven hadden, werden op één lijst gezet, die weer 
aan allo onderwijsgroepn uitgedeeld werd, met de vraag of iedere stu
dent zijn 3 eerste voorkeuren duidelijk wilde maken op deze lijst.

- De voorkeursstemmen werden geteld en aan de 7 studenten met de meeste 
stemmen werd de 'eer' gegund het jaaroverleg te vormen.

- De namen van deze 7 studenten werden nog een duidelijk op papier ge
zet en wederom aan iedere onderwijsgroep uitgedeeld.

N.B. Natuurlijk was commentaar op de gang van zaken en op de uiteinde
lijke samenstelling van de jaaroverleg-groep mogelijk; wij hebben 
echter geen commentaar ontvangen en namen dus aan dat wij als 'n 
representatieve groep konden gaan functioneren.

2. Tot stand komen van de 'noodoplossing'
- De Jaaroverleg-groep is met signalering van problemen naar Dhr. Huls

mans (jaarcoördinator Ille jaar) toegegaan.
Deze problemen waren algemeen bekend en reeds bij de opening van blok 
II1.2 duidelijk.

- De gesignaleerde problemen werden serieus genomen wat tot gevolg had 
dat de blokcoördinator van blok III.2 bij het overleg kwam. Gezamen
lijk zijn we toen tot de alom bekende 'noodoplossing' gekomen.

N.B. Gezien het tijdstekort/de tijdsdruk (het overleg vond plaats in de 
3e week van blok III.2) was een alternatief op dat moment niet voor 
handen; dit wil niet zeggen, dat er niet gezocht is naar alterna
tieven!
Voor nadere informatie verwijzen wij naar het verslag van dit over
leg, dat in de jaaroverleg-map op het studielandschap te vinden is.

n De werkwijze van de J.O. IlI-groep is er op gericht problemen op tijd te 
signaleren, zodat er op tijd aan deze problemen gewerkt kan worden en er 
voor iedereen acceptabele oplossingen gevonden kunnen worden; excessen 
als in blok III.2 hoeven dan niet voor te komen.
Wij proberen op verschillende manieren signalen en problemen binnen de 
jaargroep op te pikken:

Door direct aan studenten te vragen hoe onderwijsgroepen lopen, of er 
problemen zijn met 't blokboek etc.

- Door middel van een map op het studielandschap, waarin iedere student 
informatie over lopende blokken, komende blokken en over hoe blokken 
in het verleden gelopen hebben, kan vinden en hier reacties op kan ge
ven op de daarvoor bijgesloten blanko vellen (het systeem valt of staat 
met de medewerking van iedere student).

Door middel van contacten met studenten in de planningsgroepen. De na
men van studenten zijn door ons bekend gemaakt met daarbij de vraag of 
iedere student die vragen of informatie heeft voor een planningsgroep- 
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1 id, deze informatie/vragen ook door wil spelen; dan is voor de stu- 
dentplanningsgroepleden ook veel duidelijker wat de wensen van het 
jaar zijn. Het is dus ook erg belangrijk te zorgen dat er in iedere 
planningsgroep een student zit!

- Door middel van een student in het skillslab-overleg kunnen problemen/ 
vragen op dat gebied doorgespeeld worden.
Ook hier geldt weer; laat als student eens wat van je horen, dan weet 
een 'contactpersoon' ook wat de wensen van het jaar zijn.

Wij geloven dat je, door op tijd problemen te signaleren en door met el
kaar actief te zijn, opbouwende kritiek kunt geven op de werkwijze van 
planningsgroepen.

J. Collet, 
Namens het J.O. III.

de blokkoördinator
Omdat Maffius bedoeld is als informatie-en opinieblad voor de gehele 

universitaire gemeenschap, lijkt het mij gewenst voor diegenen die niet 
op de hoogte zijn van de bron van de huidige opwinding bij een aantal 
studenten van het 3e jaar enige achtergrondinformatie te geven.

Blok 3,2 handelt over koorts, infekties en ontstekingen. De plan
ningsgroep bestaat uit Ton van de Bogaard, Frans Stassen, Henk Thyssen, 
Wim van Zutphen en de koördinator Ger van der Vusse. Het blok is tot 
stand gekomen door bijdragen van vele kapaciteitsgroepen. Het eindre
sultaat is een produkt waarin integratie van de verschillende vakge
bieden redelijk gelukt is. Gelet op de opbouw van het kurrikulum en de 
specifieke leerdoelen van het 3e jaar (diagnostiek, therapie, etc.), 
is de planningsgroep ervan uitgegaan dat een zekere voorkennis bij de 
studenten aangaande "basisvakken" als mikrobiologie, immunologie en 
farmakologie aanwezig was. Hoewel gedurende de eerste twee studiejaren 
in verschillende blokken kennis genomen had kunnen worden van deze vak
gebieden bleek al snel in de eerste fase van blok 3.2 dat veel studen
ten hiertoe, om welke reden dan ook, geen gelegenheid hadden gekregen. 
Gekonfronteerd met dit manko hebben zij zich op de aangeboden litera
tuur gestort, raakten in verwarring over hoofd-en bijzaken en merkten 
dat de eigenlijke leerdoelen van het 3e jaar in het gedrang kwamen. Op 
verzoek van en in overleg met de officieel door de studenten verkozen 
vertegenwoordigers van het 3e jaar is besloten om een viertal bijeen
komsten te beleggen, waarbij deskundigen uit de vakgebieden mikrobio
logie, virulogie, immuno-pathologie en farmakologie gedurende 1 a 2 uur 
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op eenvoudige wijze de essenties van deze kennisgebieden aan diegenen 
die daar behoefte aan hadden, hebben uitgelegd. Een ingelast programma
onderdeel dat door een aantal studenten als zinvol ervaren werd en hun 
de mogelijkheid verschaft heeft zelfstandig de meer gedetailleerde en 
specialistische literatuur te bestuderen. Voor een aantal anderen waren 
deze bijeenkomsten niet zinvol, blijkbaar omdat zij reeds over voldoende 
achtergrondkennis beschikten. Voor hen waren deze bijeenkomsten dan ook 
niet bedoeld.

Het verband tussen het invoeren van kolleges, van de dreiging van revi
sionistische tendenzen in het maastrichtse onderwijssysteem en de hierbo
ven genoemde bijeenkomsten of "seminars", zoals zij door mij aangekondigd 

zijn, ontgaat mij. De angst voor het invoeren van reguliere kolleges in 
Maastricht mist elke grond. Kolleges, zoals zij aan andere medische fakul- 
teiten gegeven worden, passen niet in ons onderwijssysteem en zijn hier 
ook niet zinvol.

Opmerkelijk vind ik de brief van de eenmansformatie J.D. De aggressi- 
viteit, de verwardheid en overkilling doet mij wat pathologisch aan. Maar 
misschien is dit wel een normale psychische reaktie op het somatisch op 
je pik getrapt worden. De vereenvoudigde variant op de "zevensprong" 
die J.D, ons suggereert, boeit mij: formuleer eigen haalbare doelstel
lingen - doe daarmee zelf de benodigde basiskennis op - bel bij eventu
ele moeilijkheden een deskundige - kraak de planningsgroep af.

Hoewel de laatste stap van deze "viersprong" zeer interessant is, 
ontgaat mij het onderwijskundig nut ervan volledig. Ik zal hier te zij
ner tijd een inhoudsdeskundige van de groep 0 & 0 eens over raadplegen.

Ger van der Vusse.

advertentie

In de verbruikersraad trefcentrum/restauratieve voorzieningen bestaat 
een vacature voor een student-lid.
Zij die belangstelling hebben voor deze functie, worden verzocht 
zich in verbinding te stellen met Peter Paardekoper, 3e jaarsstudent 
of met Puck Muller, Biomedisch Centrum, kamer 85, toestel 134/151.
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vacature commissie okow

De kommissie voor de organisatie en de koördinatie voor het onderwijs en de 
wetenschapsbeoefening van de Universiteitsraad is o.m. belast met het geven 
van gevraagd en ongevraagd advies aan de Universiteitsraad en het College van 

Bestuur over zaken als:
- de richtlijnen voor de organisatie en de koördinatie van het onderwijs, de 

wetenschapsbeoefening en de maatschappelijke dienstverlening;
- de richtlijnen voor de ontwikkeling van de algemene fakulteit;
- de richtlijnen voor de ontwikkeling van nieuwe studierichtingen en/of 

fakulteiten;
- de door de fakulteitsraden vast te stellen cursusduur van het onderwijspro

gramma, fasen daarvan en de eisen, te stellen aan het colloquium doctum,
-alle overige aangelegenheden op het terrein van het onderwijs, de weten

schappen en maatschappelijke dienstverlening, waaronder:

* verlening van een eredoctoraat;
* wijziging van het Academisch Statuut;
* vestiging of opheffing van bijzondere leerstoelen;
* de onderdelen van het lange termijnplan en het ontwikkelingsplan die be

trekking hebben op het onderwijs, de wetenschapsbeoefening en de maat 

schappelijke dienstverlening.
- aangelegenheden betreffende de Academische Raad, waarover onze instelling 

een standpunt moet innemen.
Om te voldoen aan het wettelijk voorgeschreven aantal leden in deze kommissie 
vanuit het wetenschappelijk personeel, is uitbreiding van deze kommissie met 

tenminste één_wetenschapBelijk_medewerker^ster noodzakelijk.

Zij die belangstelling hebben voor deze kommissie en daarvoor in aanmerking 
willen komen, dan wel zij die de aandacht willen vestigen op kandidaten, worden 
verzocht zich in verbinding te stellen met het Presidium van de Universiteits
raad. De reakties zullen uiteraard met de nodige vertrouwelijkheid en zorgvul

digheid worden behandeld.

De griffier van de Universiteitsraad is ambtshalve belast met het sekretariaat 
van het Presidium; bij hem kunnen nadere inlichtingen worden verkregen. 

(Hoofdgebouw, K.211, tst.lll).

De Universiteitsraad zal het nieuwe lid van de kommissie, c.q. de nieuwe leden, 

benoemen in de vergadering van 6 december 1979.
De sluiting van de kandidaatstelling is bepaald op donderdag 6 december 1979 

om 12.00 uur. A. Resoort.
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CURSIS SOLFEGE

Bij voldoende belangstelling zal aan de faculteit worden gestart met 
een cursus Solfège. Deze cursus is toegankelijk voor alle studenten 
en medewerkers. Doel van de cursus is, om via een inleiding in de mu
zieknotatie en -theorie, te komen tot het van blad zingen van muziek. 
Belangstellenden kunnen contact opnemen met Jo Ploum, Frankstraat 55, 
6461 XE Kerkrade, tel. 045 - 456213.
Indien er voldoende aanmeldingen zijn, worden nadere bijzonderheden 
nog bekend gemaakt.
Ook kan men een brief schrijven, gericht aan het universiteitskoor.
Michel Havenith, direkteur universiteitskoor.

SYMPOSIUM.

Op 14 december 1979 wordt in de medische faculteit der Vrije 
Universiteit, v.d. Boechorststraat 7, een symposium georganiseerd 
door de Sektie Glastechniek, vereniging Mikron.
Op dit Symposium komen de volgende onderwerpen aan de orde:
1. material glas, 2. asferica, 3. ultrasonor bewerken, 4. pro
bleem oplossen en kreativiteit.

Inlichtingen: J.A. van Wel, Linnaeusparkweg 250, Amsterdam of 
telefonisch 020 - 946711.

GAAN EN STAAN WAAR JE WILT.
Onder de titel "gaan en staan waar je wilt" zal de heer J.C. 
Jongbloed, buitengewoon lector in de revalidatie, op vrijdag 
16 november a.s. een oratie houden, waarmee hij zijn ambt aan 
de Leidse universiteit openlijk zal aanvaarden.
Deze bijeenkomst vindt plaats om 16.50 uur in het Groot Audi
torium van het Academiegebouw, Rapenburg 73, Leiden.

MUTATIE LEZINGENCYCLUS POLITIEK EN ETHIEK.
Prof. dr. J.F. Glastra van Loon heeft zich bereidt verklaard 
om op woensdag 21 november 1979, 16.30 uur in zaal B2 van het 
complex Woudestein een lezing te houden binnen het kader van de 
cyclus over politiek en ethiek. Deze lezing komt in de plaats 
vam de voordracht van prof. dr. A. Grossier, die, helaas, ver
hinderd is.

STUDENTEN LANGLAUFERS OPGELET 1
Zondag 3 februari 1980 organiseert de Leidse studenten Alpen 
Club de Nederlandse studenten Langlaufkampioenschappen. Deze 
kampioenschappen worden gehouden te Langewiese 8 km van Winter
berg in het Sauerland.
Inschrijven is mogelijk tot een week voor de wedstrijd. 
Inlichtingen bij: Steven Stoffer, Janvossensteeg 35, Leiden. 
Telefoon: 071 - 144081.
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Studentenvereniging Koko

Hier weer eens een berichtje van de ontspanningscommissie.
We gaan zoveel voor jullie organiseren, dat we het maar even op
schrijven om het niet te vergeten.
-Als eerste een bezoek aan de grotten in de Cannerberg waar de Je- 

zuTten (in wiens kapel(1) w^' nou onze feesten vieren) prachtige 
kunstwerken gemaakt hebben.*

- Daarna komen hand in hand
Sinterklaas en Piet in het land.
Kinderen van medewerker en student 
worden door hen dan eens flink verwend*

- Omdat het bestuur dan langzamerhand aan vernieuwing toe is, is
14 december de bestuursoverdracht met daarna een Rockend Rojj^^and 
Roll feest met Jumping Johnny and the Jokers uit Amsterdam.

- Uitgerekend op het moment dat jullie denken poeioei wat duurt de 
vakantie nog lang, komt KOKO met "het boerderij weekeinde".

- Verder staan er nog wat leuke plannen zoals
(Juppilair of Gulpen), een grottenbezoek in 
kanovaren op het programma en natuurlijk de 
draad door het jaar heen lopen -----  •

Voorkeuren en ideeën zijn van harte welkom in
voortdurend aanwezige secretaris die u vriendelijk glimlachend te 
woord zal staan in Frans, Duits of Engels.

een bierexcursie 
België en wildwater 
films die als rode

de kokokamer bij onze

Tot ziens.
Namens de ontspanningscommissie.
El dine en José.

Je neder-

lands zs wat

21 november 8 uur ‘s avonds 
zaterdag 1 december

X 
XX
XXX 14 december 8 uur bestuursoverdrachi

gebrekkig 
koko'tge!

Patiëntenrecht en voorlich
ting.
11 december in de aula.
Aanvang 20.00 uur.
Sprekers:Trix Heezius en 
Fons Dekkers.
Het eerste deel van de avond
zal Fons Dekkers spreken over nieuwe ont
wikkelingen met betrekking tot het recht 
op informatie en de medische relatie.In 
het tweede deel van de avond zal Trix 
Heezius spreken over patiéntenvoorlich-
ting in het ziekenhuis en zij zal enkele 
hulpmiddelen laten zien die de patiënten
voorlichting kunnen verbeteren.
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ter inzage

bij de Dienst Voorlichting.

Reisverslag Decus Symposium 1979

J. Jager, H. Stiekema en H. Wetzelaer bezochten in Monte Carlo de 
jaarlijkse Europese bijeenkomst van gebruikers van computerappa
ratuur van de firma Digital Equipment Corporation.

World Religions and Bussiness Behaviour

Inzicht in opvattingen van mensen met een andere culturele en 
religieuze achtergrond is een onontbeerlijk gegeven in het inter
nationale handelsverkeer. Daarom organiseert de stichting Nijenrode 
- Instituut voor Bedrijfskunde een conferentie "World Religions 
and Bussiness Behaviour", welke op 12 december a.s. te Breukelen 
wordt gehouden.
Brochure ter inzage.

Psychogeriatrics

In Nottingham (GB) wordt van 13 tot 25 juli 1980 een cursus 
"Psychogeriatrics - the clinical and Organizational Psychiatry 
of the Elderly" gehouden.
Brochure ter inzage.

Organisatie en integratie van gezondheidszorg

Organisatie en integratie van gezondheidszorg vormen het thema 
van een drietal studiedagen, die de stichting Studiecentrum 
Integratie Gezondheidszorg op de vrijdagen 8/2, 21/3 en 11/4 
1980 organiseert. De dagen worden gehouden in het Nederlands Con
gresgebouw te Den Haag.
Programma ter inzage.

Z.W.O.-beurzenprogramma in 1980

Ter inzage ligt het Z.W.O.-beurzenprogramma voor wetenschappelijk 
onderzoek in het buitenland, alsmede een brief, waarin bijzondere 
aandacht wordt gevraagd voor de zgn. Z.W.O.-stipendia, die ten 
behoeve van oud-studenten en/of medewerkers bij voorkeur door hoog
leraren, lectoren of andere personen die zijn of haar capaciteiten 
kunnen beoordelen, aangevraagd dienen te worden.

Vrije Hogeschool Driebergen

Van 7 januari tot 4 april 1980 wordt aan de Vrije Hogeschool Drie
bergen een cursus gegeven voor studerenden, die het zicht op de zin 
van hun studie kwijtgeraakt zijn. Het mensbeeld van de anthropo- 
sofie vormt het uitgangspunt bij het wekken en verdiepen van de 
motivatie.
Een folder ligt ter inzage.
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Studiebeurzen voor Canada

In het kader van een programma van culturele uitwisselingen biedt 
Canada een aantal studiebeurzen aan personen van de Nederlandse 
nationaliteit. Uitvoerige documentatie ligt bij Voorlichting ter 
inzage.

Onderzoek van de tropen

Door de stichting voor Wetenschappelijk Onderzoek van de Tropen 
(WOTRO) worden stage-beurzen voor jonge wetenschappelijke onder

zoekers en studiebeurzen voor een kort veldonderzoek - of de voor
bereiding daarvan - beschikbaar gesteld.
De gegevens zijn bij Voorlichting ter inzage.

Onderwijs in de EEG

De uitgave 1979 van "Hoger Onderwijs in de Europese Gemeenschap - 
EEN HANDBOEK VOOR STUDENTEN" ligt ter inzage bij:
- Dienst Studentenbelangen
- Dienst Voorlichting
- Onderwijszaken F. Roomans
- Dekanaat Algemene Faculteit - L. Leunissen.

publicaties / voordrachten / reizen / congressen

In het Franse blad'Revue Francaise d'Education Médicale' verscheen 
een artikel van Jan Beliën, Peter Bouhuys en Henk Schmidt onder de 
titel: L'Education médicale, miroir qui réfléchit l'essentiel de 
la pratique".
Het artikel kan worden opgevraagd bij Karin van Ee, capaciteitsgroep 
Onderwijsontwikkeling en Onderwijsresearch.

M. Bremer Schulte sprak op 16 november voor de algemene vergadering 
van de "Vereniging van Verpleegkundigen die de algemene leiding heb
ben van de Verplegingsdienst in Ziekenhuizen" over het onderwerp 
"Hulpverlening in balans met de patiënt".

G. Saenger (capaciteitsgroep Medische Sociologie) publiceerde in het 
International Journal of Rehabilitation Research een artikel "Delivery 
of care for severely retarded children: a follow-up study".
Het artikel kwam tot stand in samenwerking met Cyrus W. Stimson (New 
York City) en Jennifer Hand (New York State).
Ter inzage bij Voorlichting.

Jan Beliën woonde het 8e Symposium Europeen de Pharmacie Clinique 
bij, dat van 24 tot 27 oktober 1979 in Lyon (F) werd gehouden. Hij 
verzorgde er op 24 oktober twee inleidingen:"Vers une strategie 
pharmaceutique" en "Organization, Development and Management of 
Change in Health Care".
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mededelingen

Symposion "Feiten over Maastricht"
I
I In mei 1980 zal de Nederlandse Vereniging voor Medisch Onderwijs

(NVMO) in satpenwerking met de Faculteit der Geneeskunde van de 
; Rijksuniversiteit Limburg een symposium (met workshop-karakter)
, organiseren over het medisch onderwijs in Maastricht. Aanleiding
i vormden de vaak tegenstrijdige meningen die in Nederland verkon-
! digd worden over het Maastrichtse onderwijssysteem.
i Doel van het symposium is meer duidelijkheid te verschaffen over
I de feitelijke gang van zaken in Maastricht; waar dat mogelijk is
1 zullen tegenstellingen en parallellen met zusterfaculteiten in den

lande scherper worden geprofileerd.

■ Onderwerpen: - studie-opzet; curriculumopbouw
- matrixorganisatie
- studentenaantallen; stafopbouw
- studiestijl studenten
- studieresultaten: kwaliteit en vertraging
- vaardigheidstraining

Vorm: - enkele voordrachten met discussie
- video-demonstraties met kleine groepsbijeenkomsten
- onderwijsmarkt met posters

Vooraf zal een informatiemap worden toegestuurd.

Djit^: 30 en 31 mei 1980

Plaats: Maastricht

—o—

i
Contactadres voor uitvinders bij TNO 

i - ----------
. Het komt geregeld voor, dat (privé-)uitvinders zich tot de minister
j voor Wetenschapsbeleid wenden om voor hun uitvinding gehoor te vin-
I den. Nu heeft de Nederlandse Organisatie voor Toegepast Natuui—

wetenschappelijk Onderzoek TNO het initiatief genomen om een con- 
tact-adres te openen, dat een loket-functie gaat vervullen waar

i privé-uitvinders met hun ideeën en problemen terecht kunnen
Het adres luidt: drs. F. Franken

Safgroep Strategische Verkenningen TNO
I Postbus 215

2600 AE DELFT1
Binnenkomende ideeën worden in nauwe samenwerking met het Industrieel 
Dienstencentrum van TNO behandeld. Door deze constructie kan waar no
dig ten aanzien van rechtsbescherming en van zakelijke voorwaarden 
de nodige ondersteuning geboden worden.

-o--
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Project Ziektebegeleiding

In het Limburgs Dagblad van 20 september j.l. verscheen een artikel 
"Heeft u ook een huidziekte? - Echt waar, u bent de enige niet", 
samengesteld door medehelpers en medewerkers binnen het project 
Ziektebegeleiding RL.
Ter inzage bij Voorlichting.

Binnen dit project lopen in het najaar van 1979 de volgende programma's 
voor groepsgewijze hulpverlening:
- Gezondheidscentrum Hoensbroek:

groep van mensen met chronische huidziekte (psoriasis, vitiligo en 
exceem);

- Groene Kruisgebouw Kerkrade:
groep van mensen met chronische huidziekte ;

- Gebouw Maatschappelijke Dienstverlening Meert: 
groep van mensen met chronische huidziekte

- Groene Kruisgebouw Sittard:
groep van mensen met chronische huidziekte en reuma

- Groene Kruisgebouw Sittard: 
groep van mensen met reuma

- Groene Kruisgebouw Gel een:
groep van mensen met multiple sclerose.

Elk van deze groepen wordt begeleid door een duo, bestaande uit een i
medehelper (lotgenoot) en een medewerker (beroepskracht). (

Nationaal symposium over jeugd-diabetes

Op zaterdag 24 november a.s. vindt in de grote Congreszaal van het 
Jaarbeurs Congres- en Vergadercentrum een nationaal Symposium over 
jeugd-diabetes plaats. Het congres, dat het motto meekreeg "Zelf doen - 
maar hoe?" wordt georganiseerd door de Diabetes Vereniging Nederland. 
Nadere informatie verstrekt:

Ben Noltus
Hoofd externe relaties en voorlichting DVN 
tel. (kantooruren) 030-620822 
tel. (avonduren) 03404-21443.

—o—
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INLEIDING IN HET VERPLEEGKUNDIG ONDERZOEK

4e PHO-cursus van de Algemene Faculteit

Op 28 februari gaat aan de Algemene Faculteit een vierde cursus 
voor post-hoger onderwijs van'start.
Deelnemers aan deze pho-cursus zullen zich gedurende een 13-tal 
donderdagmiddagen bezig houden met de beginselen van het verpleeg
kundig onderzoek. De opzet is cursisten belangstelling bij te 
brengen voor vragen op het gebied van onderzoek, opdat zij in de 
toekomst op zinnigewijze kunnen bijdragen aan onderzoeksprojecten 
in brede zin. Rekening houdend met de basisprincipes van de ondet— 
zoeksmethoden en -technieken zal in de loop van deze cursus getracht 
worden de deelnemers inzicht te geven in het omzetten van prakti
sche probleemstellingen in een onderzoeksvraag.

Aan de cursus "Inleiding in het Verpleegkundig Onderzoek" kunnen in 
principe verpleegkundigen deelnemen, die een hogere beroepsoplei
ding op het gebied van de verpleegkunde hebben voltooid. Dat kunnen o.m 
de Hogere Beroepsopleiding voor Verpleegkundigen (HBO-V), de Hogere 
Opleiding voor Verpleegkundigen of de Docenten- en Kaderopleidinq 
zijn.
Er wordt gestreefd naar een zo gespreid mogelijke samenstelling 
van de onderwijsgroepen. Juist wanneer de deelnemers allen uit 
verschillende werkterreinen afkomstig zijn, kan een optimale uit
wisseling van ideeën, kennis en ervaring bereikt worden.

Wie aan de cursus wil deelnemen zal met een studiebelasting van 
circa 20 uur per week moeten rekenen. De groepsbijeenkomsten vin
den telkens plaats op donderdag van 16.30 tot 18.30 uur. Cursisten 
met een volledige werkweek zullen een gedeeltelijke vrijstelling 
nodig hebben. Omdat dit bij vorige gelegenheden nogal een problemen 
opleverde zal nu getracht worden met de werkgevers van cursisten 
hierover schriftelijke afspraken te maken.

Brochures en inschrijfformulieren worden verstrekt door Theo Thijssens, 
afdeling Studentenadministratie van de Dienst Personele Zaken en Stu
dentenbelangen, van Kleefcentrum, toestel 312.
Voor inlichtingen over de cursus kan men zich wenden tot Vic Dubois 
Elisabeth-huis, toestel 423.
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Informatie over RL-rege1ingen : een handboek

Vanaf juni van dit jaar beschikt de RL over Boek II van de Regelingenbundel. 
Dat zijn twee grote blauwe klappers met als rugtitel "Organisatie".
Dit Boek H (zo heet dat nou eenmaal) van de Regelingenbundel is momenteel 
al toe aan een supplement. Daarom verschijnt in december een pakket met 
aanvullingen en wijzigingen behorend bij dat boek.

Regelingenbundel: een handboek

De Regelingenbundel is een losbladig 
handboek met informatie over wetten, 
regelingen, voorschriften en proce
dures die betrekking hebben op de RL. 
Het is do bedoeling dat de bundel 
uiteindelijk 8 boeken gaat omvatten:

1. Aanwijzingen voor het gebruik
2. Organisatie
3. Personele zaken
4. Studentaangelegenheden
5. Bouw- en technische zaken
6. Financiële zaken
7. Huishoudelijke zaken
8. Veiligheidszaken

Van deze acht boeken is alleen nog maar 
het tweede uit de reeks verschenen, 
het boek met als titel "Organisatie". 
Daarin zijn systematisch opgenomen de 
bestuurlijke regelingen die voor en 
bij de RL van toepassing zijn. In 
het eerste deel van dit boek staan 
o.a. WUB (Wet Universitaire Bestuurs- 
hervorming). Wet Rijksuniversiteit 
Limburg, AMvB (Algemene Maatregel 
van Bestuur), MJA 1979-1983 (Meer
jarenafspraken tussen ministerie 
en RL), Basisfilosofie achtste 
Medische Faculteit. Daarnaast zijn 
opgenomen de reglementen die van toe
passing zijn op de Universiteits
raad en de commissies van die raad, 
de verdeling van aandachtsvelden 
binnen het CvB en het reglement van 
het College van Dekanen. Een greep 
uit het tweede deel van het boek 
over de organisatie: kiesreglement, 
promotiereglement. Stichtingsstatuten 
van Maffius, Vijverdal en MRC.

Supplement

In de aanvulling op het organisatie- 
boek verschijnen in december o.a. 
de MJA 1980-1984, reaeling collo
quium doctum van de Medische Facul
teit, het veiligheidsreglement, 
de statuten van studentenvereniging 
KOKO en van het Universiteitskoor.

De andere zeven boeken

Het is nog niet bekend wanneer de 
overige 7 boeken van de regelingen
bundel verschijnen. Er wordt nu een 
begin gemaakt met het verzamelen 
van regelingen die al vastgesteld 
zijn.

Alleen voor bestuurders ?

Op het eerste gezicht lijkt het er 
misschien op dat het handboek 
"Organisatie" alleen interessant 
is als naslagwerk voor bestuurders. 
Dat is niet zo. Als je bijvoorbeeld 
als student in ernstige financiële 
moeilijkheden raakt, dan kun je via 
het reglement Noodfonds Studenten 
achterhalen bij wie je een aan
vraag voor steunverlening moet in
dienen.

Met de nog te verschijnen boeken kun 
je ook direct beschikken over meer 
alledaagse regelingen. Zo zal het 
boek "Huishoudelijke zaken" uiteen- j 
zetten hoe je een kamer kunt reser
veren of een schrijfmachine moet 
bestellen.



ële informatief officiële Informatie • officiële informatie • officiële Informatie • officiële informatie • of

Vragen en suggesties

Wie vragen of suggesties heeft over 
de inhoud of de opzet van de Rege
lingenbundel kan contact opnemen 
met de dienst AJZ, tst. 440, 
Gerard Hensen.
De bundel is aanwezig bij iedere 
capaciteitsgroep en dienst. Studenten 
kunnen de blauwe klappers aantreffen 
in het Studielandschap, de Biblio
theek en de KOKO-kamer.

Programma L.V.&S. tijdens Kerst/nieuwjaar
In de periode 24-12-79 tot 4-1-80 vervalt het gehele 

programma 1.v.&s.T.a.v.de zelfverdedigingssporten en squash geldt 
de regeling van de betreffende instituten.

Langlaufen
Indien er genoeg sneeuw ligt,dan organiseert het buro l.v.&s 

op de zaterdagen 5-12-19-26 Januari en 2-9 Februari langlauftochten in 
de Botrange(Ardennen).

Degenen,die hierin geïnteresseerd zijn kunnen zich opgeven 
bij het buro l.v.&s(tst 328)Ook beginners kunnen hieraan deelnemen.

jfi

Tennis
Er bestaan dit jaar 3 mogelijkheden om de tennissport te 

beoefenen.
1. Tennisles
2. Gebruikmaken van tennisbanen
3. Lidmaatschap Maastrichtse tennisverenigingen tegen gereduceerd tarief.

Voor de mogelijkheden 2 en 3 treft men in een van de komende Maffius- 
nummers nadere bijzonderheden aan.

Tennis1 es:
In principe wordt er alleen maar les gegeven aan beginners.

Er is maximaal plaats voor 56 personen.Mocht er meer belangstelling zijn,dan 
wordt er geloot.

De lescursus loopt van april tot juli en bestaat uit 10-12 lessen. 
De lessen worden gegeven door Gerard v.d.Heyden,Wim Speth en Han v.Zeyl. 
Waaraan moet je voldoen om hieraan deel te nemen?
- je moet een deelnemerskaart l.v.&s I979-198O hebben.
- inschrijfformulieren zijn te verkrijgen bij het

Buro L.V.& S. Dienst PZ/SB Abtstr.4
- indien je tot de cursus wordt toegelaten een tennisbijdrage betalen van 
ƒ30.--

s.T.a.v.de
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bddik’tmaar
een culturele rubriek die nog moet groeien

diegenen die over informatie 
beschikken die ze in "Bekijk 
't maar" opgenomen zouden 
willen zien,gelieve deze_ 
informatie vóór de sluitings
datum door te spelen naar; 
Guus van Rooy 
planetenhof 75 maastricht

tentoonstellingen
KASTEEL GRONSVELD

L'oranqerie, Rijksweg 68 
Ooeningstijden:
wo/vrij/zat. 13.00 - 18.00 u 
zon- en feestd 11.00 - 18.00 u

1 dec. - 31 december 
KERAMIEK EN SCHILDERIJEN 
van Theo Muyres

KASTEEL HOENSBROEK

Klinkenstraat 118
Oneni ngstijden:
alle dagen van 10.00 - 12.00 u 

en van 13.00 - 18.00 u

24 nov. t/m 4 januari '80 
"AVANT-GARDE DER FOTOGRAFIE" 
in samenwerking met het Duitse 
fotoblad "Fotografie".

MAASTRICHT BONNEFANTENMUSEUM

Dominikanerplei'n 5 
Openingstijden;
13.00 - 17.00 uur
Voorlopig zat. en zon. gesloten.

15 nov. t/m 1 januari '80
STAD TEGEN IMPERIUM 
(^aastricht belegerd door Parma 

I979)

In de 16e eeuw speelden er twee 
ontwikkelingen: 
enerzijds de centralisatiepoli- 

tiek van vorsten als Karei V en 
Philips II, anderzijds de op
komst van het protestantisme.

De neder!andse gewesten waren het 
er in 1577 (o.a. na de z.g.
Spaanse furies) over eens dat de 
Spaanse troepen het gebied moes
ten verlaten, maar ze konden geen 
overeenstemming bereiken over de 
godsdienstkwestie.
De nieuwe landvoogd, Alexander 
Farnese, Hertog van Parma, stel
de zich ten doel om de Nederlan
den te heroveren voor koning en 
kerk.

Ohdct Philips IIrfouvcrncrcndc den Pr.van Parma,cnde den \rrh-Hcrt. Matthias. Po!. 3 2 j.

MAESTRicHT mEtsöeüDeltisingötnonini/ 
benXXIX.lunij, Anno 1579.
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Begin maart 1579 lag Parma met 
een leger van ca. 30.000 rond 
Maastri cht.
29 juni werd de stad totaal uit
geput ingenomen en geplunderd.

Deze tentoonstelling belicht de 
voorgeschiedenis, het verloop 
van het beleg en de gevolgen 
voor de stad Maastricht.
De samenstellers hebben geprobeerd 
250 archiefstukken on een aan
sprekende wijze te exposeren.
Twee uit Spanje overgekomen schil
derijen over het beleg en het uit 
Wenen afkomstig harnas van Parma, 
als ook talrijke prenten, wapens 
en schilderijen maken deze ten
toonstelling beslist de moeite 
waard.

DE JONG - BERGERS

Grote Staat
Openingstijden: winkeltijden

15 dec. t/m 5 januari '80
BURG KÜHNEMANN
tekeningen, aquarellen en objecten

NATUURHISTORISCH'MUSEUM

12 okt. - 1 januari '80 
"SCHIPBREUKELINGEN VAN DE NATUUR"

STADSBIBLIOTHEEK MAASTRICHT

vanaf 30 november 
DUITS VERZET 1033-1345

STADSSCHOUWBURG

3 tot 24 december 
THEATERFOTOGRAFIE 
(expositie in de bonbonniere)

NUTH

atelier Vinken
Stationstraat 71

15 nov. t/m 5 jan. 
HANS VAN DRAANEN 
schilderijen en etsen
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ROERMOND GEMEENTE MUSEUM

24 nov. t/m 16 december 
'BESCHREVEN VERLEDEN"

24 nov t/ra 16 december
PIET LAP 
aquarellen

VENLO

CULTUREEL CENTRUM

Begijnengang 4
Openingstijden:
ma. t/m vrij. 10.00 - 17.00 u 
za; en zon. 14.00 - 17.00 u

Tot 10 december
"GRAFIEK" 79

Jaarlijkse verkooptentoonstel1ing 
(houtsnede, lino, litho's, ets, 
zeefdruk,; al les is te koop)

Tot 31 december
ERIC DE NIE 
schilderijen, tekeningen, aqua
rellen.

14 dec. tot 31 december

Limburg-foto, fototentoonstel1i ng 
georganiseerd door de bond van 
Nederlandse amateur fotografen 
rayon Limburg.

MUSEUM VAN BOMMEL VAN DAM

Deken van Oppensingel 8

Openingstijden:
ma. t/m vrij. 10.00 - 17.00 u 
za. en zo. 14.00 - 17.00 u

23nov. t/m 31 december
WIM STEYN
overzi chtstentoonstel 1 i ng 
schilderijen, tekeningen en 
etsen.

THEAIER
PROGRAMMA'S VAN 6 DECEMBER T/M
5 JANUARI

THEATER

Maastricht, stadsschouwburg.

December:

8 Cabaret Vangrail: De jonge 
weduwe zoekt een stapelbed.

9 Nekrassov, van Jean Paul 
Sartre - Toneelgroep Baal.

9 Scapinoballet (familie- 
mati nee).

10 Mikery: The drawing legion 
t/m "met Belshazzar's feest"
11 door Mei Andringa.

14 Moordkuil, thriller van Ira 
Levin.

15 Stichting Danscontent, Ballet 
manifestatie.

16 Der Streit - Pantomimetheater 
Tomaszewski (zie toelichting).

18 Markus evangelie - Tine Ruijs- 
schaert.

19 Cabaret Rommedoe, Maastrichts 
cabaret.

23 Scrooge and Marley - Rob van 
Reyn (fam. matinee) (zie toe
lichting) .

5/1 Trappen op - Cabaret Don Qui- 
shocking.

Sittard, Schouwburg.

December:

10 Dichters en muziek: Paul van 
Ostayen.

11 Potasch en Perlemoer, Amster
dams volkstoneel.
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14 Der Streit, pantomime (zie toe- 
1i chti ng).

15 Wolken, komedie van Michael 
Froyen.

17 Nekrassov - Toneelgroep Baal.

18 Fons Jansen '5'

21 RO Theater: King Lear, toneel.

Theater toelichting.

TOMASZEWSKI DER STREIT 
(naar een komedie van Pierre Gariet 
Chamblain de Manvauk).

Het oantomimetheater Henryk Tomas
zewski is een theatergroep die alle 
aspecten van theater gebruikt be
halve woord. Ze gaan ieder jaar 
meerdere malen op toernee in het 
buitenland. In korte tijd hebben ze 
in 27 landen en 4 continenten op
getreden.
Een uitstekende groep, die aller
meest de moeite waard is.

Op het programma waarmee Tomaszewski 
in Maastricht zal optreden staat 
Der Streit, een typische komedie uit 
de Franse rococo-tijd. Het tijdperk 
van overdreven emoties, dartelheid, 
speelsigheid en verstevingen. 
Der Streit handelt dan ook over de 
opheffing van regelmaat en conven
ties en het streven naar gevoels- 

vrijheid en ongedwongenheid in 
de rococo-tijd.
Een komedie met koketterie, gel
dingsdrang, egoïsme, naïviteit 
en verwarring.

SCROOGE AND MARLEY
(A Christmas Carol) van Charles 
Dickens.

Toen Charles Dickens zijn Christ
mas Carol (een kertlied in proza) 
in 1843 had voltooid, was hij er 
zelf verbaasd over. Hij moest 
lachen en huilen over de wonder
lijke belevenissen van de oude 
vrek Scrooge en diens bekering na 
een kerstnacht vol avonturen. 
Rob van Reyn brengt het beroemde 
kerstverhaal van Dickens in zijn 
oorspronkelijke versie.
Zonder één woord te zeggen zal 
hij u weten te boeien d.m.v. ge
baren en expressie die geaccen
tueerd worden door de grandioze 
lichteffekten door de Theater
groep Perspekt. Christmas Carol 
zal u nog lang heugen. Het ver
haal blijft aktueel. En zeker in 
de donkere dagen voor Kerstmis... 
Regie : Rob van Reyn
Tekstbewerking: J.W. Holsbergen 
Stem : Wim Bijmoer
Pantomime : Rob van Reyn en

••• ••• ••• ••• ••• ••• ••• ••• ••• ••• ••• ••• ••• ••• •••
Maastricht, filmhuis (aanvang 
20.30 uur).

December:

6 t/m 9
"THE BAD SLEEP WELL"
regie: Akira Kurosawa, Japan 1960.
met : Toshiro Mifune, Masayuki 

Mori e.a.

Een fel bewogen en onverbiddelijk 
(melo-) drama met gebruik van 
thri1ler-aspekten over macht en 
korruptie in het moderne Japanse 
zakenleven.
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13 t/m 19 December:
"LES PETITES FUGUES"
Regie: Yves Yersin, Zwitserland 

1979.
met : Michel Robin, Fred Personne

e.a.

De oude boerenknecht Pipe heeft 
zich zijn leven lang uitgesloofd 
op de boerderij van de familie 
Duoerrex. Als hij zijn A.O.W. krijgt 
kooot hij een brommer. In slapstick 
achtige, prachtige scènes zie je 
hem oefenen. Hij krijgt een onge
kend gevoel van vrijheid en onaf
hankelijkheid: Pipe ondekt de we- 
rel d.

20 t/m 23 December: 
"TRISTANA"
Regie: Luis Bunuel, Spanje 1969. 
met : Catherine Deneuve, Fernando 

Rey, Franco Nero e.a.

Tristana is een weesmeisje dat bij 
haar voogd. Don Lope, inwoont. 
De veel oudere man maakt het on
schuldige meisje tot zijn gelief
de. Hij weet haar duidelijk te ma
ken dat het voor haar beter is niet 
te trouwen en elkaar vrij te laten. 
Deze idee keert zich tegen hem als 
Tristana verliefd wordt op de schil
der Horatio en met hem naar Italië 
vertrekt.

leeft een kleine boerengemeenschap 
die zich slechts met moeite kan 
handhaven tegenover de grimmige 
natuur. Sex en dood zijn alles
beheersende realiteiten, die niet 
te kamoufleren vallen. Zo rauw en 
primitief leven deze mensen dat 
het nog nauwelijks menselijk lijkt.

Sittard, Forumbioscoop

12 December
"LUDWIG II", Luchino Visconti.

Historische film over het leven 
van de schizofrene koning Lud
wig II, die na 22 jaar regeren 
'seelengestört, verrückt und 
unheilbaar' werd verklaard.

MUZIEK

Maastricht

7 December
Camarata Lysy, kamermuziek (Bach 
en Mozart) - Staargebouw.

22 December
Syntagma Musicum, oude muziek 
(1050 - 1650) - Stadsschouwburg.

Sittard, Stadsschouwburg

7 December
L.S.O. met Theo Olof als solist 
(humor dusl)

12 December
Trio X

16 December
Barbara Antonietti, gitaar

22 December
L.S.O. kerstconcert

26 t/m 30 December:
"DE AARDE IS EEN ZONDIG LIED"
Regie: Rauni Hollenberg, Finland 

1973

De film speelt zich af, een halve 
eeuw geleden, in het hoge noorden 
van Finland. Binnen de poolcirkel

EN VERDER........

STUDIUM GENERALE

12 December 20.00 uur

Is er ruimte voor mensenethologie?
Kan een ethologische benadering
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van dienst zijn voor psychologen, 
sociologen en andere sociale we
tenschappers?
Wat is hiervan te verwachten?

Drs. N. Wilterdink, medewerker 
van het So-ciologisch Instituut 

van de Universiteit van Amsterdam 
èn Dr. J.J.M. van Dijk verbonden 
aan het Wetenschappelijk Onderzoek
en Documentatiecentrum van het Mi
nisterie van Justitie.

Aan de hand van enkele voorbeelden 
zal worden getracht te laten zien 
op welke wijzen de in de ethologie 
gebruikelijke probleemstellingen en 
werkwijzen tot beter inzicht in men
selijk gedrag kunnen bijdragen.

Dr. G.P. Baerends, hoogleraar in de 
capita van de ethologie en oecolo- 
gie aan de Rijksuniversiteit Gro- 
ni ngen.

19 December 20.00 uur

Mogelijkheden en betekenis van ge
dragsonderzoek bij de mens met 
ethologische methoden.

TENSLOTTE:

Christmas Cancelled, 
confessed. Joseph
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Nicaragua is vrij. De tiran Somoza is verdreven. Nu begint -O 
strijd tegen honger, armoede en onwetendheid. Tweederde van de 
bevolking kan niet lezen of schrijven. Met man en macht wordt er 
gewerkt aan de opbouw van een nieuw onderwijssysteem. Daar 1 
verdient de bevolking onze hulp. Want het land is leeggeplunt^t 
te arm om de wederopbouw en vernieuwing alleen te kunnen e.

De Minister van Onderwijs van Nicaragua. Carlos Tunneri 
Bernheim, heeft via de Stichting der Nederlandse Universiteiten 
Hogescholen voor Internationale Samenwerking (NUFFIC) de 
landse onderwijswereld om steun gevraagd voor twee midde ari 
scholen. De ene staat in Rivas, de andere in Masaya. Beide steden 
hebben zwaar onder het geweld van Somoza's Nationale Garde ge 
Er is vooral behoefte aan boeken, practicummateriaal en meubilair

De democratie in Nicaragua is pril en kwetsbaar. Juist nu n 
dit geteisterde land onze steun nodig. Solidariteit die niet verder rr 
dan mooie woorden is goedkoop. De strijd tegen Somoza hebben 
alleen moeten voeren. Laten we ze de hand reiken bij de opbouW 
het onderwijs. .

U kunt uw bijdrage voor scholen in Rivas en Masaya storte

1 GIRO 4475501
t.n.v. Universitaire aktie NICARAGUA s-Graveq
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